
Zápis z jednání Akademického senátu TUL dne 8. 9. 2009 
 
Přítomni:  
Beran, Froňková, Charvát, Kolnerová, Lemfeld, Malíková, Michálek, Moc, Plíva, Skála, Svoboda, Suchánek, 
Suchomel, Štorová, Švejnar 
Omluveni:  
Křiklavová, Lubasová, Musilová, Novotná, Šimůnková 
Nepřítomen:  
Málek 
Hosté:  
Konopa (rektor TU), Kočárková (tisková mluvčí TU), Kračmar (ředitel KaM), Kraft (prorektor), Kůs 
(prorektor), Stach (kvestor) 
 
 
Program jednání: 

1. Kontrola posledního zápisu 
2. Změny ve Statutu kolejní rady TUL – Staženo z jednání 
3. Změny Studijního a zkušebního řádu TUL  
4. Volba kandidáta na rektora – doplnění programu 
5. Různé 

a) Beran – proč TUL nemá právního zástupce?  
b) Beran – funkčnost webmailu 
c) Beran – STAG, skupinový email 
d) Rektor – pozvánka na pozvání s papežem 

 
Ad 1: Kontrola zápisu 
K zápisu nejsou žádné připomínky. 
 
Ad 3: Změny Studijního a zkušebního řádu TUL  
Studijní a zkušební řád byl projednán, byly navrženy drobné úpravy a témata k projednání při dalších změnách 
SZŘ.  
Usnesení: Senát souhlasí s předloženými změnami studijního a zkušebního řádu po zapracování uvedených 
připomínek 
Hlasování: 11 – 0 – 3, usnesení bylo přijato 
 
Ad. 4: Volba kandidáta na rektora – upřesnění termínů pro volby kandidáta na rektora 
1.10. 2009  E9 představení kandidátů (14:30) 
5.10. 2009  zasedání vědecké rady a senátu v zasedací místnost IC (13:00) 
6.10. 2009 volba kandidáta v zasedací místnost IC (09:00) 
 
Ad. 5: Různé – byla projednána tato témata: 

i) Právník na TUL 
ii) Implementace modulu hromadných e-mailů ve STAG 
iii) Webmail (automatické odesílání odpovědí) 
iv) Účast na setkání s papežem 

 
Příští zasedání AS TUL: 6. 10. 2009 v 9:00, zasedací místnost IC – volba rektora (viz též termíny v 
harmonogramu volby).  
Příští zasedání 13. 10.  2009 v 9:00, zasedací místnost IC (budou-li dodány materiály k jednání). 
 
     doc. Ing. Zdeněk Plíva, Ph.D. 
     předseda AS TUL 
 
zapsal: Mgr. Ing. Marek Skála, Ph.D. – místopředseda AS TUL 



Nezkrácená verze: 
Ad 3: Změny Studijního a zkušebního řádu TUL  
Rektor: Revize probíhá pravidelně každý rok. Vedení chce dát prostor pro navrhování změn ze strany fakult a 
ústavu. 
Kraft: Podněty jsou shromažďovány každoročně do dubna, rektorát organizuje jednání se zástupci fakult a platí 
pravidlo že s každou změnou musí souhlasit všichni. Po zapracování změn jsou připomínky předloženy AS TUL 
a pochválení jsou změny zaslány k registraci na MŠMT. 
Froňková: UZS podalo návrh na možnost třetího zápisu předmětu, například v případě vážných zdravotních 
problémů žadatele. Třetí zápis by povoloval rektor u ústavu a děkan u fakult. 
Plíva: Tento požadavek nebyl předložen, protože nebyl včas projednán a zahrnut do předloženého textu SZŘ. 
Kraft: Rozumím vážným důvodům, které senátorka uvedla. Na druhé straně se obávám zneužití této možnosti ze 
strany studentů a nárůstu administrativy na fakultách.  Ustanovení by muselo být velmi precizně a jednoznačně 
formulováno. 
Rektor: V dřívějších fakultních SZŘ byly podobné výjimky v pravomoci děkanů. Navrhuje přenést pravomoc do 
rukou rektora u ústavu a děkanů u fakult. 
Kraft: Varuji před obcházení kateder a benevolentním rozhodování ze strany děkanů, což by mohlo vést 
k poklesu úrovně studia. 
Švejnar:  čl. 9/odst. 2 Student by měl mít možnost si jako volitelný předmět zapsat jakýkoli předmět, tedy i 
povinné předměty jiných fakult. Proč musí zápis povolit děkan? Zápis povolí děkan domovské fakulty nebo 
fakulty nabízející předmět? 
Kraft: Důvodem jsou omezené kapacity předmětů povinných předmětů a předpisy EU které nepovolují 
přetěžování studentů (i když je požadováno studentem); studijní zátěž. Se třetím zápisem musí souhlasit garant 
předmětu. 
Rektor: Připomínka specifikace děkana je správná a mělo by být v textu upřesněno. 
Švejnar: IS STAG umožňuje nastavit i tuto kapacitu ) „kapacita C“ 
Kraft: Tuto informaci nemám potvrzenou od pí. Zámišové. 
Švejnar: čl. 12, odst. 1 Proč je vypušteno slovo závěrečná? 
Kraft: Je rozdíl mezi státní zkouškou a státní závěrečnou zkouškou. V tomto odstavci se mluví o kontrolách 
průběhu studia, do této kategorie SZZ nespadá. 
Švejnar: čl. 12, odst. 14 Proč došlo ke zkrácení doby, ve které si student může prohlédnout opravenou písemnou 
práci ze 30 na 15. Osobně bych se přimlouval za delší dobu. Student může například konat zkoušku v červnu a 
odjet do zahraničí a chtěl by se na opravenou práci podívat na začátku září. S navrhovanou změnou 15 dnů 
nesouhlasím. 
Kraft: Důvodem je adminstrativní náročnost na katedrách s velkým počtem studentů, . 
Švejnar: čl. 12, odst. 18 a 21 Co se stane, pokud není výsledek zanesen do IS/STAG? 
Kraft: Daná ustanovení motivují vyučující ukládat data do IS/STAG průběžně, nijak nepoškozují studenty. 
Švejnar: čl. 15, odst. 1 Navrhuje přidávanou větu přesunout do odst. 2. 
Kraft: Text je v pořádku. 
Švejnar: čl. 15 Navrhuji doplnit povinnost zveřejňování složení komisí SZZ (i pro jednotlivé části) na daném 
pracovišti, na nástěnce či webu. 
Kraft: Záležitost není konzultována s fakultami a nebylo by vhodné ji zařazovat do textu bez souhlasu. 
Rektor: Sestavování komisí je náročné a není vhodné svazovat děkany termíny. 
Kolnerová: čl. 12 chybí odst. 12 
Kraft: bude opraveno. 
Beran: čl. 7 odst. 4. Nechybí v textu zájmeno „mu“ 
Kraft: Nechybí, text je v pořádku, holá věta zní „Studentovi....bude ukončeno...“. 
Beran: čl. čl. 9 odst. 2. Nemůže dojít k situaci, že student bude studovat většinu volitelných předmětů z jiné 
fakulty? Mohl by tím obcházet některé důležité předměty. 
Konopa: Musel by mu to povolit děkan. Je to tedy vyloučeno. 
Plíva: čl. 12 odst. Zápočtový a zkouškový katalog? O jaký dokument se jedná? Jde o přesně definovaný 
dokument a kde je evidován? Nebyla by lepší formulace Údaje o všech studijních výsledcích jsou povinně 
evidovány v IS STAG nejpozději do 15 dnů po udělení zápočtu nebo vykonání zkoušky a v zápočtovém a 
zkouškovém listu který je archivován na příslušném studijním oddělení.“ 



Kraft: Tato formulace bude implementována do textu až po konzultaci s fakultami při příštím projednávání.  
Švejnar: Článek 6, odstavec 2: navrhuji změnit pořádek slov: „Účast pro studenty v prezenční formě studia je 
povinná...“ 
Kraft: Tato formulace znamená, že konzultace jsou pro studenty v kombinované formě studia povinné. 
Švejnar: Z textu mi to jednoznačně nevyplývá. 
Malíková: V textu je několik jazykových a stylistických chyb – budou předány písemně. 
 
Usnesení: Senát souhlasí s předloženými změnami studijního a zkušebního řádu po zapracování uvedených 
připomínek 
Hlasování: 11 – 0 – 3, usnesení bylo přijato 
 
 
Ad. 4: Volba kandidáta na rektora – doplnění programu volby 
Upřesnění termínů pro volby kandidáta na rektora 
1.10. 2009  E9 představení kandidátů (14:30) 
5.10. 2009  zasedání vědecké rady a senátu v zasedací místnost IC (13:00) 
6.10. 2009 volba kandidáta v zasedací místnost IC (09:00) 
 
 
Ad. 5: Různé 

a) Právník na TUL: 
Beran: Schvalování smluv na univerzitě je zdlouhavé a náročné pro kvestora. Doporučuji vytvořit 
pozici právníka v zaměstnaneckém poměru na univerzitě. 
Kvestor: Snaha v minulosti byla, ale místo nebylo obsazeno z důvodu nezájmu kvalifikovaných 
právníků. Sporné případy smluv konzultuje univerzita s externími právníky a jestliže existuje časové 
omezení na kontrolu smluv tak je vždy dodrženo. Doporučuje použít vzory smluv, které jsou k dispozici 
u tajemnic fakult. 
Konopa: Záležitost právního zástupce na TUL by mělo řešit nové vedení.  

b) Možnost rozesílání hromadných e-mailů ve STAG 
Plíva: ing. Zámišová sdělila, že problém je s dokončením instalace nového portálu IS/STAG, vina je na 
straně dodavatele. 

c) Webmail 
Beran: V aplikaci webmail chybí automatické odesílání odpovědí, například v nepřítomnosti. 
Kvestor: Záležitost bude konzultována se správcem sítě Liane. 

d) Setkání s papežem 
Rektor:  Rektorát dostal pozvánku rektora UK na setkání s papežem Benediktem XVI, nabídl tři místa 
pro studenty – místopředseda AS dodá jména. 

 
Příští zasedání AS TUL: 6. 10. 2009 v 9:00, zasedací místnost IC – volba rektora (viz též termíny v 
harmonogramu volby).  
Další zasedání se může konat 13. 10.  2009 v 9:00, zasedací místnost IC (budou-li dodány materiály k jednání). 
 
     doc. Ing. Zdeněk Plíva, Ph.D. 
     předseda AS TUL 
 
zapsal: Mgr. Ing. Marek Skála, Ph.D. – místopředseda AS TUL 


